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Tisztelt Közgyűlés! Kedves Tagtársak! 

A Magyar Higiénikusok Társaságának jelenlegi vezetősége 2011. X. 5-én kapta mandátumát 

az Esztergomban megrendezett 40. Vándorgyűlésen. Az elmúlt négy évről kívánok 

beszámolni az Elnökség nevében. 

Az Elnökség minden évben megtartotta kibővített elnökségi üléseit, amelyek során 

döntött a Fodor–Fenyvessy és Szendei Ádám emlékülés megtartásáról és az ennek keretében 

előadók számára, a vonatkozó emlékérmek odaítéléséről. Minden évben nagy érdeklődés 

kísérte az emlékülést. 2009-től kezdve lehetőséget biztosítottunk a Fiatal Higiénikusok 

Fórumán (FHF) elhangzott díjnyertes előadások bemutatására is az emlékülés keretében – 

ezt a haladó hagyományt azóta is ápoljuk.  

Az elnökségi ülések fontos feladata volt a vándorgyűlések és a Nemzeti Kongresszus 

előkészítése. 2011-2015. között rendezvényeinket Esztergomban és Sarlóspusztán tartottuk 

kedvező technikai és anyagi feltételek mellett, szép környezetben. Az idén új helyszínt 

kerestünk. A választás Egerre esett, az FHF 11. fórumának kedvező tapasztalatai alapján.  

Az elnökség igyekezett a tagsággal elektronikus úton is kapcsolatot tartani. Kisebb 

gondot jelentettek a megváltozott email címek, illetve a nyugdíjba vonult tagtársak elérése, 

sok esetben a megadott postai cím sem volt már érvényes. Évente rendszeresen 3-4 hírlevelet 

adtunk közre, a 2011-től megújult, igen tetszetős formában. Az elmúlt 4 év során a 

vándorgyűléseken rendkívüli hírleveleket is megjelentettünk, amelyek felkerültek az 

intranetre is, így gyorsan eljutott az tájékoztatás azokhoz a tagtársakhoz is, akik nem tudtak 

személyesen megjelenni. 

Honlapunk frissítése is napirendre került, új arculatot tervezgettünk. Ez még nem 

valósult meg, mivel a Társaság névváltoztatásával akartuk összekötni. Ebben a témában a 

döntés attól függ, hogy sikerül-e egyesíteni a hasonló jellegű társaságokat. Már három éve 

keressük a lehetőségeket, de egyre nehezebbnek tűnik a megoldás, hiszen figyelembe kell 

venni az időközben hatályba lépett módosított Polgári Törvénykönyvet és a Civil 

Társaságokról szóló törvényt is. 
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Honlapunk tartalmazza az alapvető, társaságunkkal kapcsolatos tájékoztatásakat. 2014-ben 

felajánlás érkezett két tagtársunktól a közegészségügy jelentős tudósai archivumának 

elkészítésére, reméljük, ez lassan elkészül és felkerülhet a honlapra. 

Honlapunkon jelenik meg évente négy alkalommal társaságunk hivatalos folyóirata, az 

Egészségtudomány. Az eredeti közlemények mellett esetismertetések, továbbképző 

közlemények, vélemények, beszámolók, hírek a nagyvilágból, valamint kongresszusi 

értesítések, továbbá a nagy magyar higiénikusokról megemlékezések is olvashatók. Ezúton is 

köszönjük Dési professzor úrnak a nagyon színvonalas, lelkes felelős szerkesztői munkát. 

Minden év májusában megrendezésre került a Fiatal Higiénikusok Fóruma, egyre 

növekvő érdeklődéssel és részvétellel. Örömmel állapítottuk meg, hogy az előadások tartalmi 

és formai színvonala egyre emelkedett, egyre több intézményből érkeztek előadóink. A 

felkért, hosszabb szakmai tapasztalattal rendelkező kollégák nagy örömmel nyújtottak 

segítséget a fiataloknak, a zsűriben kifejtett tevékenységük révén. Amit a továbbiakban 

javítani kell, az a magyar nyelvű publikálás. Úgy érzem, hogy a fiatalok inkább a külföldi 

publikációra összpontosítanak, pedig nagy szükség lenne a tapasztalatok és eredmények 

hazai bemutatására is. Emellett a magyar nyelvű közlés segíti az idegen nyelvű sikeres 

publikációt és felhasználható a doktori értekezések szövegezésében is. A tudományos 

tapasztalatszerzés mellett nagyon fontos a Fiatal Higiénikusok Fórumának közösségteremtő 

szerepe, ezek a találkozók nagymértékben elősegítették a jövő higiénikus csapatának 

építését. 

Évről-évre egyre többen tartják fontosnak, hogy adójuk 1%-ának felajánlásával növeljék a 

Társaság szerény anyagi bevételeit. Ezúton is szeretném megköszönni mindazoknak, akik a 

négy év során támogatták a Magyar Higiénikusok Társaságát. (2011-ben 110 000 Ft, 2012-

ben 105 000 Ft, 2013-ban 217 000 Ft, 2014-ben 204 000 Ft míg 2015-ben 180 963 Ft 

adófelajánlás érkezett be) 

A Vándorgyűlések látogatottságáról a következőket lehet elmondani: 2011-ben 40. 

alkalommal rendezzük meg a Vándorgyűlést. Az ÁNTSZ átszervezései ellenére is nagy 

érdeklődés kísérte a rendezvényt, 49 előadást és 14 posztert jelentettek be, több mint 100 fő 

hallgatta meg az előadásokat.  

2012-ben a 41. MHT Vándorgyűlést közösen szerveztük a Népegészségügyi Tudományos 

Társasággal. Szerettük volna elérni, hogy nagyobb legyen a részvétel, és a hasonló arcélű 

társaságoknak legyen lehetőségük egymás munkásságába betekinteni. A rendezvényre 145 fő 

regisztrált, 53 előadás, 4 plenáris előadás és 19 poszter került bemutatásra.  

2013-ban a 42. MHT Vándorgyűlést ismét közösen szerveztük a Népegészségügyi 

Tudományos Társasággal, így segítve elő, hogy nagyobb számban tudjanak részt venni a 
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tagtársak a közös rendezvényen. A közös rendezvény nagy sikerrel zajlott le, a regisztrált 

résztvevők száma: 155 fő, elhangzott előadások száma: 76, bemutatott poszterek száma: 16. 

A 2014. évi, 43. MHT Vándorgyűlésre szintén meghívtuk a Népegészségügyi 

Tudományos Társaságot, a vándorgyűlésre 140 fő regisztrált, a bejelentett előadások száma: 

67, a posztereké 19.  

2015-ben a X. Nemzeti Kongresszust szerveztük hasonló érdeklődés mellett. 

A Vándorgyűlések fő témái mindig kapcsolódtak az időszerűségekhez, a plenáris előadások 

megtartására igyekeztük felkérni a szakpolitika, illetve a szakma jeles képviselőit.  

A rendezvényeinken továbbképzéseket is szerveztünk. Nagy sikere volt a tudományos 

közlés formai és tartalmi követelményeiről szóló, az epidemiológiai, térinformatikai, 

csapatépítés elemeivel és a kommunikációval kapcsolatos tanfolyamoknak. 

A rangos szakmai tartalom mellett igyekeztünk színvonalas társasági programokat is 

szervezni. Úgy érzem, hogy ezek a rendezvények hozzájárultak ahhoz, hogy a Társaság 

komoly szakmai elkötelezettségű, valódi közösséggé kovácsolódjon. 

Ezúton szeretném kifejezni köszönetemet az MHT nevében az Országos Tisztifőorvosi 

Hivatalnak, hogy a részvételt segítő pályázatokat jelentősen támogatta az elmúlt 4 év során. 

Taglétszámunkkal kapcsolatban elmondható, hogy felülvizsgáltuk a tagnévsort, pontos 

kimutatást vezetünk a taglétszámról. Jelenleg 342 tagunk van, 61-en rendezték már a 2015. 

évi tagdíj befizetést is. A tagdíj időszerű befizetési helyzetéről többször küldtünk értesítést a 

tagságnak, de több esetben levelünk nem ért célba. Meg kell jegyezni, hogy táraságunk fő 

bevételi forrása a tagdíj, ezért kérünk minden érintettet, hogy mielőbb rendezze a 

tartozásokat. 

Társaságunk anyagi helyzetéről minden évben beszámoltunk a márciusi Közgyűléseken. 

A rendezvényeink pozitív mérleggel záródtak, minden évben sikerült támogatókat szerezni. 

Ezúton is köszönjük a rendezvények támogatását. 

Az Elnökség az Alapszabályzat szerint működött, eleget tettünk jelentési 

kötelezettségeinknek az APEH és a MOTESZ felé. Jelenleg folyamatban van az Alapszabály 

módosítása. 

Ennyiben kívántam összefoglalni a Vezetőség négy éves munkáját. Szeretném megköszönni a 

tagság támogatását és kérem a beszámoló elfogadását. 

Dr. Páldy Anna 

Az MHT elnöke 

  



EGÉSZSÉGTUDOMÁNY, LIX. ÉVFOLYAM, 2015. 4. SZÁM   2015/4 
 

5 

Abstract: Report of the Retiring President of the Society of the Hungarian Hygienisits 

The mandate of the presidency was given in Oct. 2011 for four years according to the Terms of Reference of the 
Society. At the occasion of the election of the new presidency, the resigning president summarized the activity of 
the Society. The „Fodor-Fenyvessy” Memorial Conferences were organised with great interest. The first award 
lecture of the Forum of the Young Hygienists was also delivered at these occasions.  

The Fora of Young Hygienists as well as the annual meetings were organised with more than 100 participants. 
Over 50 oral and around 20 poster presentations were presented. In 2012 and 2013 the Annual Conferences were 
jointly organised with the Scientific Society of Public Health. Several workshops were organised back to back to 
the Annual meetings tackling important issues with very positive feedbacks. 

The idea of merging the societies with similar mission and profile has been raised. There are some administrative 
problems to be solved in the near future to fulfil this aim. 

The update of the web page is also planned, however it depends on the planned merging of the societies. The 
scientific journal “Egészségtudomány” (Heath Science) of the Society is placed on the webpage. It has been 
regularly published thanks to the precise work of the responsible editor. 

The presidency expressed the gratitude for the tax offers and asked the members to support the Society by paying 
the membership fees regularly. 

The presidency reported regularly the financial state of the society and followed the legal obligations of reporting 
to the authorities. 

The resigning president of the Society appreciated the support of the members during the past four years and 
asked to accept the report. 

 


